

## 2024 臺南研究博碩士論文研究獎學金實施要點

### 一、宗旨

為鼓勵臺南研究，關懷鄉土與人文發展，設立「臺南研究博碩士論文研究獎學金」。

### 二、辦理單位

- (一) 主辦單位：臺南市政府文化局。
- (二) 合辦單位：南瀛國際人文社會科學研究中心。

### 三、申請資格

凡經教育部立案之國內、外大學或獨立學院之碩士班研究生及博士候選人，申請論文未獲其他獎助，且可於 2026 年完成論作者，不限國籍，皆可申請。

### 四、研究範圍

凡以臺南地區人文與社會科學、或以臺南地區與臺灣或國外其他地區進行比較研究者，皆可申請。

### 五、獎助名額及金額

- (一) 博士班：二名，每名新臺幣十萬元整。
- (二) 碩士班：五名，每名新臺幣五萬元整。
- (三) 獎學金核撥期程分為二期。第一期預計於 2024 年 11 月下旬撥付，為總金額之 40%，第二期於論文完成並繳交予臺南市政府文化局後撥付，為總金額之 60%。
- (四) 本案獎金支付若衍生相關稅款，其須由獲獎者負擔。
- (五) 獲獎人可將田野調查期間所蒐集有關臺南研究的第一手資料，提供乙份予本局收藏於臺南研究資料館。

## 六、申請期間

(一) 申請期間：即日起至 2024 年 5 月 31 日止，申請資料以紙本寄送，郵戳為憑。

(二) 申請資料郵寄地點：

730 臺南市新營區中正路 23 號 5 樓，臺南市政府文化局文化研究科。並請於信封註明「申請 2024 臺南研究博碩士論文研究獎學金」

(三) 聯絡人：陳先生

聯絡電話：06-632-1047#6612

E-mail：ictahssr@gmail.com

## 七、申請辦法

申請者應檢附下列資料之紙本一式三份及電子檔一份。

(一) 申請表

(二) 研究計畫書

1. 研究計畫題目與問題意識。

研究動機和目的。

前人的研究回顧。

研究方法。

2. 預期研究成果和限制。

3. 研究計畫執行步驟或進度。

4. 參考資料。

(三) 當年度在學證明（歷年成績單或學生證影本）

(四) 推薦信兩封（包括指導教授）

## 八、審查方式

1、申請人填妥申請表及備妥相關資料送交本局後，擇期進行資格初審、研究計畫審查，評定獎助名單。

2、獲獎人於論文完成並通過口試後三個月內送交本局三份完稿論文及電子檔案一份。

## 九、注意事項

- 1、獲獎名單於 2024 年 9 月公告於本局及南瀛國際人文社會科學研究中心網站。
- 2、如無法完成論文，本局有權取消獲獎人資格及追回已核撥之獎助金。
- 3、受獎助之論文其著作權為原著者所有。經審定得獎研究論文於出版或發表時，須於論文內頁註明「本論文寫作期間曾獲臺南市政府文化局提供之『臺南研究博碩士論文研究獎』」等字樣。
- 4、受獎助之論文應遵從學術倫理，如有違反，將可取消獎助資格並追回獎助款項。
- 5、附件一 臺南研究博碩士論文研究獎申請獎助學金流程。
- 6、附件二 臺南研究博碩士論文研究獎申請表。
- 7、有關獎助學金實施要點參考網站：

臺南市政府文化局

<https://culture.tainan.gov.tw/>

南瀛國際人文社會科學研究中心

<https://nanyingresearch.tnc.gov.tw/>

## 臺南研究博碩士論文研究獎學金 申請流程

即日起至 2024 年 5 月 31  
日為申請期間。



在臺南市政府文化局及  
南瀛國際人文社會科學  
研究中心的網站上公布  
通過初審的名單。



2024 年 6 月進行資格及  
研究題目初審，6 月下旬  
公布初審名單及論文篇  
名。



2024 年 7 月進行複審。



2024 年 9 月進行決審。



2024 年 9 月上旬於臺南  
市政府文化局及南瀛國際  
人文社會科學研究中心網  
站公告獲獎名單。

Postgraduate Research Grant  
for the Study of the Tainan Region, 2024

GUIDELINES

**1. Purpose of the grant**

The grant aims to encourage M.A. and Ph.D. candidates to pursue their studies on humanities or social sciences studies on the Tainan area. The inclusive purpose of the grant is to nourish interest in the Tainan region, to enhance knowledge about its past and present, and to open up to other localities and countries.

**2. Organizers**

- 1) Organizer : Cultural Affairs Bureau of Tainan City Government
- 2) Co- Organizer : International Center for Tainan Area Humanities and Social Sciences Research ( ICTAHSSR )

**3. Applicants' qualifications**

Applicants applying to the Tainan Research Postgraduate Grant must meet the following requirements:

- 1) Must either be M.A. students or Ph.D. candidates in a university or a college, in Taiwan or abroad;
- 2) The subject of their M.A. theses or Ph.D. dissertations must relate to the Tainan area, fully or in comparison with other regions of Taiwan or any corner of Asia, in the field of humanities or social sciences;
- 3) For reasons of accounting, they must complete their thesis in two years (2026) after being granted.
- 4) The subject has not received any grant.

**4. Number of recipients and amount of grants**

- 1) Two Ph.D. grants; each will be granted at NTD 100,000.
- 2) Five M.A. grants; each will be granted at NTD 50,000.
- 3) The grant will be divided into two portions and be delivered in two times: 2/5 in November 2024 3/5 after the completion of the dissertation/thesis and after the ICTAHSSR board receives a copy before July 2026.
- 4) The grant recipient can provide a copy of the first-hand information from fieldwork research for ICTAHSSR.

**5. Application deadline and period of selection**

- 1) Applications will be received before May 31<sup>st</sup>, 2024. The envelope containing the application must be postmarked by the 31<sup>th</sup> of May, at the latest.
- 2) The selection process is handled and supervised by the scientific committee of

the ICTAHSSR and will last until September 2024 (see appendix 1).

- 3) The application has to be sent by post at the following address:  
Culture Affairs Bureau, Tainan City Government.  
No23, Zhongzheng Rd, Xinying District, Tainan City, 72242, Taiwan  
On the envelope please add the mention: “Tainan Research Postgraduate Grant  
for the Study of the Tainan Region - APPLICATION”
- 4) Contact: Mr. Chen , Culture Affairs Bureau, Tainan City Government  
Tel: 886 (0)6 6324453#6615  
E-mail: [ictahssr@gmail.com](mailto:ictahssr@gmail.com)

## **6. Application**

Applicants must include in their application the following items (three paper document and one electronic files):

- 1) Application form (see appendix 2);
- 2) Research proposal, including:
  - i) title of the proposed research and its problematic, mentioning the importance of the research in its domain, the motivations and purposes of the research, a literature review of the subject, explanation about the methodology;
  - ii) estimate of the limits and possible achievements of the research;
  - iii) research progress schedule;
  - iv) bibliography
- 3) Attestation of registration for the year (e.g. student I.D.);
- 4) Two recommendation letters (one letter must be from the applicant’s supervisor).

## **7. Selection process**

- 1) The applications received by the ICTAHSSR will first be examined by a pre-selection board to assess the prerequisites of the applicants and their topics. The research proposals are then externally evaluated. Finally, on the basis of the reviewers’ reports, the Selection Committee will determine the list of the grant recipients (see appendix 1).
- 2) The Cultural Affairs Bureau of Tainan City Government will notify every grant recipient via letter.
- 3) Three months after the end of their dissertation/thesis and their defense, the grant recipients are required to submit 3 copies of their dissertation/thesis plus 1 electronic version to the International Center for Tainan Research.

## **8. Important information**

- 1) The list of recipients will be announced middle September, 2024 and be posted on the websites of both the Cultural Affairs Bureau of Tainan City Government and the ICTAHSSR.
- 2) If grant recipients are unable to complete their dissertation/thesis, they must inform the Cultural Affairs Bureau of Tainan City Government which has the right to withdraw the grant and to claim back the money already granted.
- 3) The recipients must follow ethical and academic rules of conduct vis-à-vis the research and the writing of their dissertation/thesis.
- 4) The recipients are required to acknowledge the support of the “The Tainan Research Postgraduate Grant” in their dissertation/thesis and any subsequent publications or presentations based on their dissertation/thesis.
- 5) The announcement of the Tainan research Postgraduate Grant will be found on the following websites:  
Cultural Affairs Bureau of Tainan City Government, at <http://www.tnc.gov.tw/>  
International Center for Tainan Area Humanities and Social Sciences Research, at <https://nanyingresearch.tnc.gov.tw/>

Appendix 1

The Tainan Research postgraduate Grant  
Timetable of the selection process, 2024

